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DIJALOG S PRIŠTINOM IZVESTAN

Autor:  PRENETO

Učesnici pres kluba Medija centra o putu ka EU i razgovorima o KiM

Beograd
Pregovori Prištine i Beograda su izvesni, a u središtu tog procesa najverovatnije biće rešavanje 
tehničkih pitanja, ocenili su juče učesnici pres kluba Medija centra o evropskim integracijama i  
dijalogu o Kosovu. Predsednik Balkanskog fonda za demokratiju Ivan Vejvoda rekao je da su 
međunarodna zajednica, Beograd i Priština saglasni da je pregovarački sto jedini način za rešavanje  
problema na Kosovu i da je jasno da se približio početak tih pregovora . „Očigledno da će se početi od 
takozvanih jednostavniji 'tehničkih' pitanja, ali su i ta najjednostavnija pitanja vezana za sva  
preostala otvorena koja imaju statusno obeležje“, rekao je Vejvoda. On je ocenio da je realno 
očekivati da Savet ministara u oktobru od Evropske komisije zatraži mišljenje o kandidaturi Srbije za  
članstvo u EU, ali je moguće da nastavi taj proces i pre nego što uhapsi Ratka Mladića . Glavni 
urednik časopisa Nova Srpska politička misao Đorđe Vukadinović ocenio je da su u predstojećim  
razgovorima Prištine i Beograda sva tehnička pitanja zapravo statusna i da to pokazuje problem  
isključivanja predajnika Telekoma Srbije na Kosovu . Dodao je da bi razgovori Prištine i Beograda 
trebalo da budu vođeni na „ekspertskom nivou“, jer bi u slučaju da za pregovaračkim stolom sede 
predsednik Srbije Boris Tadić i kosovski premijer Hašim Tači za kojim je Srbija raspisala poternicu , 
značilo „kapitulaciju Srbije“ . On je zaključio da Srbija ne bi trebalo da žuri sa rešavanjem problema  
Kosova, ocenivši da „zamrznuti konflikt nije loša baza za pregovore“ . Urednik spoljnopolitičke rubrike 
lista Politika Boško Jakšić ocenio je da će brzinu približavanja Srbije EU više rešavati pitanje Kosova , 
nego hapšenje haškog optuženika Ratka Mladića. Beta
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VEJVODA: NEKAKO OMEKŠATI HOLANDIJU

Autor:  NN

Direktor Balkanskog fonda za demokratiju Ivan Vejvoda kaže da je, posle sednice Generalne 
skupštine Ujedinjenih nacija, jasno da se početak razgovora Beograda i Prištine približio. On je 
naglasio da su zvaničnici sa Zapada svesni toga da , dok Srbija ne pronađe svoje mesto u Evropi, 
nema rešenja nijednog drugog pitanja. Srbija sa stola mora da ode s nečim što se može nazvati 
pobedom, istakao je Vejvoda, i podsetio na izjave američkog ambasadora s Kosova Kristofera Dela o 
modalitetima za sever Kosova. U oktobru je realno očekivati da Savet ministara EU zatraži mišljenje  
o kandidaturi Srbije, rekao je on, i ocenio da ne bi bilo loše u Holandiju , koja sada ima tehničku 
vladu, poslati parlamentarnu delegaciju da lobira za interese Srbije . Vejvoda je ocenio da bi i na 
Srbiju mogao biti primenjen model Hrvatske, za koju je hapšenje generala Ante Gotovine bilo uslov 
za dobijanje datuma za pregovore o članstvu, a ne status kandidata.
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AMERIKA HOĆE DA UPRAVLJA DIJALOGOM

Autor:  T.SPAIĆ

Šta će tražiti Hilari Klinton od vlasti u Srbiji

Amerikanci trenutno zbunjeni vestima iz EU da sami žele da vode taj proces . Bila bi greška da SAD 
ne učestvuju u tom procesu - kaže Danijel Server iz vašingtonskog Instituta za mir

T.Spaić

Brisel želi da bude mesto dijaloga između Beograda i Prištine , a EU očekuje da sama, bez SAD, vodi 
pregovore. Amerika se za sada o svojoj ulozi u pregovorima nije izjasnila , ali se očekuje da će to biti 
jedna od tema za razgovor državne sekretarke Hilari Klinton i državnog vrha Srbije u oktobru . Bez 
SAD je nemoguće okončati proces, a to podrazumeva i da je Amerika uključena u ceo proces - kaže 
za “Blic” Danijel Server, direktor Balkanske inicijative za mir i stabilnost u vašingtonskom Institutu  
za mir, komentarišući najavljen dolazak Klintonove .

Dolazak državne sekretarke SAD Hilari Klinton u Beogradu se komentariše sa više optimizma nego  
što bi se očekivalo s obzirom na to da je u pitanju šefica diplomatije najmoćnije zemlje sveta koja je  
neposredno bila uključena u lobiranje za priznavanje kosovske nezavisnosti i do pre dvadesetak  
dana u skupljanje većine za odbacivanje prvobitne srpske rezolucije o Kosovu u Generalnoj skupštini  
UN. Analitičari u Beogradu listom očekuju da će poseta biti podrška evropskim integracijama Srbije i  
početku dijaloga sa Prištinom, kao i podrška Briselu da Srbiju i Kosovo dovede za isti sto. Međutim, 
dobro upućeni vašingtonski analitičar upozorava da su “Amerikanci trenutno zbunjeni vestima iz EU  
da sami žele da vode taj proces”.
- O tome kakva će biti uloga Amerike u dijalogu još se razgovara u Vašingtonu . Svi su malo 
zbunjeni. Bila bi greška da SAD ne učestvuju u tom procesu - kaže Server za “Blic”.
On objašnjava da je Amerika najviše zainteresovana da počne dijalog , sada “nakon što je Beograd 
prihvatio činjenice iz života”. Hilari će, kaže Server, sigurno ohrabriti Beograd da uđe u dijalog o 
tehničkim pitanjima i upozoriti Beograd da taj dijalog ne sklizne u diskusiju o statusu . On naglašava 
da je komunikacija Beograda i Vašingtona na dobrom nivou i da ne treba očekivati uslovljavanja i  
neprijatne razgovore.
Bivši ambasador Srbije u Vašingtonu Ivan Vujačić kaže za “Blic” da će Hilari podržati vodeću ulogu  
EU u budućim razgovorima Beograda i Prištine, s obzirom na to da su “SAD zadovoljne što je 
izbegnut sukob u UN oko rezolucije”.
- Ne očekujem da se dogodi ništa spektakularno tokom te posete. Uloga SAD u budućim 
pregovorima Beograda i Prištine biće više podrška EU nego diktiranje rešenja i tu ni zahtevi Prištine  
da Amerika bude uključena neće pomoći. Priština nije u poziciji da diktira uslove , pogotovo ne 
Briselu. Takođe, nije realno očekivati da se pregovara o statusu jer je to završena priča i za 22 
zemlje EU i za SAD - kaže Vujačić za “Blic”.
Duško Janjić, direktor Foruma za etničke odnose, kaže da je trenutno nejasna uloga Amerike u 
budućim pregovorima i da “vlada konfuzija” , pogotovo što je Priština rekla da neće razgovore u 
kojima neće učestvovati SAD.
- Poseta Klintonove je prilika da naši političari razjasne šta žele da postignu sa Kosovom i da  
razjasne i bilateralne odnose sa Amerikom. Klintonova će doći sa širokim osmehom jer je ovo 
momenat kada Amerika želi da demonstrira podršku najavljenom promenjenom odnosu Srbije  



prema regionu i SAD - kaže Janjić za “Blic”.
Predsednik Fonda za balkansku demokratiju Ivan Vejvoda ocenio je juče da je najavljena poseta  
američke državne sekretarke Hilari Klinton Beogradu značajna za stvaranje klime uoči pregovora sa  
Prištinom. Vejvoda je rekao da poseta Klintonove Beogradu predstavlja poruku za Beograd i Prištinu  
da će u rešavanju izazova pored podrške Evropske unije i Ujedinjenih nacija imati i podršku Amerike . 
Upitan šta će biti tema razgovora Prištine i Beograda, Vejvoda je rekao da je svima jasno, bez obzira 
na retoriku, da su status i tehnička pitanja povezani , ali da će se verovatno krenuti od tehničkih 
problema koji su, kako je dodao, naizgled jednostavniji .
- Možda je bolje krenuti od onoga što je naizgled jednostavnije jer je to važno za sticanje poverenja , 
da obe strane shvate da mogu da imaju samopouzdanje i da poveruju da je druga strana iskrena u  
želji da se iznađe rešenje, a to će voditi širim otvorenim pitanjima -  rekao je Vejvoda.
Urednik spoljnopolitičke rubrike dnevnog lista „Politika“ Boško Jakšić rekao je da Hilari Klinton , 
najavom dolaska u Beograd, pokazuje da i Amerika hoće da bude uključena u pregovore Prištine i  
Beograda.
- Odluka da se uspostavi kontakt na tako visokom nivou je i podrška predsedniku Srbije da istraje  
jer se od njega u ovom trenutku očekuje i državnička hrabrost i mudrost zato što vremena za 
pregovaranje nema mnogo - rekao je Jakšić.
Direktor nevladine organizacije Spoljnopolitički klub iz Prištine Veton Suroi ocenio je da bi prisustvo  
predsednika i premijera Kosova na ustoličenju srpskog patrijarha Irineja u Pećkoj patrijaršiji  3. 
oktobra trebalo shvatiti pozitivno i da će “pregovori Beograda i Prištine morati da uspostave temelje  
procesa normalizacije koji će trajati bar deset godina”.
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SUSRET TADIĆA I OBAME ZAVISI OD PREGOVORA SA PRIŠTINOM

Kabinet predsednika Srbije Borisa Tadića priprema njegovu posetu Americi . Na pitanje “Blica” da li se priprema 
poseta Tadića sa američkim predsednikom Barakom Obamom, u kabinetu su rekli da “nemaju komentar”. Tadić 
se, da podsetimo, tokom svojih prethodnih poseta Vašingtonu nije sretao sa predsednikom.
Eventualni sastanak Tadića sa Obamom zavisiće od toga kako budu tekli pregovori između Beograda i Prištine. 
Amerikanci, generalno, svog predsednika čuvaju od svega što bi moglo biti neizvesno ili neprijatno - objašnjava 
za “Blic” Ivan Vujačić, bivši ambasador Srbije u Vašingtonu.
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VEJVODA: ZNAČAJ POSETE HILARI KLINTON

Autor:  R. D.

Beograd  - Predsednik Balkanskog fonda za demokratiju Ivan Vejvoda ocenio je da najavljena poseta  
američke državne sekretarke Hilari Klinton Beogradu značajna za stvaranje klime uoči pregovora s  
Prištinom. Vejvoda je novinarima rekao da poseta Klintonove, najavljena za 12. oktobar, predstavlja 
poruku za Beograd i Prištinu da će u rešavanju izazova, pored podrške EU i UN, imati i podršku SAD. 
On je dodao da ima nagoveštaja da će dijalog „biti pokrenut pre nego što se to očekivalo“ .
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VUKADINOVIĆ: NI EVROPA, NI KOSOVO

Autor:  NN

Urednik „Nove srpske političke misli“ Đorđe Vukadinović kaže da se fraza „i Evropa i Kosovo“ u  
velikoj meri istrošila i da su to u pola glasa spremni da priznaju i funkcioneri vladajuće koalicije . Bliži 
smo jednoj drugoj paroli, „ni Evropa, ni Kosovo“, naglasio je Vukadinović, i predočio da Srbiju, u 
naredne tri do četiri godine, tek očekuje talas evroskepticizma i razočaranja. Po njegovim rečima, 
pitanje mnogo važnije od tema razgovora Beograda i Prištine biće ko će voditi razgovore . Vašingtonu 
je stalo da se u jednom trenutku, rekao je Vukadinović, jedan naspram drugog nađu predsednik 
Srbije Boris Tadić i čovek za kojim je raspisana poternica Hašim Tači . To bi bila kapitulacija Srbije , 
ocenio je Vukadinović, i založio se za to da posrednici u pregovorima, osim EU i Vašingtona, budu i 
Ujedinjene nacije i Rusija.
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JAKŠIĆ: SAMO HRABRO
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Približavanje Srbije Evropskoj uniji više će određivati način rešavanja pitanja Kosova nego hapšenje  
haškog optuženika Ratka Mladića, izjavio je juče spoljnopolitički komentator lista „Politika“ Boško  
Jakšić pregovori Beograda i Prištine neće trajati dugo jer Zapad ne želi da se stvari odugovlače , kao 
u slučaju Palestinaca i Izraela. Po njegovim rečima, vlast bi trebalo da definiše šta bi to za nju bila  
pobeda ili poraz u tom dijalogu. Za mene, pobeda bi bila normalizacija odnosa u regionu , obnova 
kontakata srpskog i albanskog naroda, obezbeđivanje kvaliteta života Srba i drugih nealbanaca na  
Kosovu i Metohiji, a ne definisanje novih granica, u smislu nekih starostavnih knjiga, rekao je Jakšić. 
Vlast ne treba da se boji hrabrih poteza.
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